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ПРОТОКОЛ 

№ 8 

 
Днес, 19.09.2024 г., от 14:00 ч. в зала 304 на община Шумен се проведе заседание на ПК 

по „Европейски проекти, международно сътрудничество и взаимодействие с 

неправителствени организации”. 

 

На заседанието присъстваха:  

Владимир Йолов              - председател 

Илия Койнов                               - зам.-председател 

Александър Денев                      - член 

Богомил Петров                          - член 

Венцислав Венков                      - член 

Евгения Леополдова                 - член 

Ивайло Обретенов                 - член  

 

На заседанието присъстваха още: г-жа Ася Аспарухова – председател на Общински съвет 

Шумен; г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и туризъм”; 

д-р Светослава Хайнова – заместник –кмет по „Социална политика и здравеопазване“; 

журналисти.  

 

Заседанието беше открито и ръководено от г-н Владимир Йолов - председател на ПК 

ЕПМСВНПО, който провери кворума на членовете на комисията и предложи да бъдат 

разгледани и гласувани точките от дневния ред на предстоящото заседание на ОбС резолирани 

към постоянната комисия, както и постъпилата допълнителна докладна записка.  

 

С 6 гласа „за“, без „против“ и без „въздържали се“, комисията прие следния 

 

Д Н Е В Е Н    Р Е Д: 

I. Докладни записки за предстоящата сесия: 
1. Отчет за изпълнението на решенията на Общински съвет за 2023 година.- докладна 

записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 19 от дневния ред на 

предстоящата сесия/; 

2. Кандидатстване на Община Шумен с проект по Националния план за възстановяване и 

устойчивост, компонент „Социално включване“, процедура чрез директно предоставяне на 

средства от Механизма за възстановяване и устойчивост на конкретни крайни получатели за 

изпълнение на инвестиции- BG-RRP-11.018 „Изграждане и оборудване на нови социални и 

интегрирани здравно-социални услуги за резидентна грижа и специализирани социални услуги 

за лица с увреждания“.- докладна записка от доц. д-р Виктория Ковчазова - Зам.-кмет 

„Образование и култура“ /За Кмет, съгл. Заповед №РД-25-2433/12.09.2024г./ /т. 28 от дневния 

ред на предстоящата сесия/; 

3. Кандидатстване на Община Шумен по трета покана за предоставяне на проектни 

предложения към Европейска инициатива за градско развитие - иновативни дейности. -

докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен / т. 29 от дневния ред на 

предстоящата сесия/ 

4. Даване на съгласие за източниците и индикативния размер на финансовите ресурси, 

необходими за покриване на разходите на Община Шумен за изпълнение на проект по 

процедура № BG16FFPR002-2.003 „Мерки за изграждане, разширяване и/или надграждане на 

общински/регионални системи за разделно събиране и рециклиране на биоразградими 

отпадъци“ по приоритет 2 „Отпадъци“ на ПОС 2021-2027“- докладна записка от проф. Христо 

Христов – кмет на община Шумен - /допълнителна точка към дневния ред на предстоящата 

сесия /. 
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ПО ПЪРВА ТОЧКА 

Докладни записки за предстоящата сесия. 
 

1. Отчет за изпълнението на решенията на Общински съвет за 2023 година.- докладна 

записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 19 от дневния ред на 

предстоящата сесия/. 

Г-н Владимир Йолов представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 

мнения и становища. 

Г-жа Ася Аспарухова – председател на Общинския съвет в представи основните акценти в 

изложената информация в докладната записка.  

Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата 

докладна записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната 

записка. 

Гласуване по т. 19: 

С 6 гласа „за“, без „против“ и без  „въздържали се“, комисията подкрепя 

решението от докладната записка. 
 

2. Кандидатстване на Община Шумен с проект по Националния план за възстановяване и 

устойчивост, компонент „Социално включване“, процедура чрез директно предоставяне на 

средства от Механизма за възстановяване и устойчивост на конкретни крайни получатели за 

изпълнение на инвестиции- BG-RRP-11.018 „Изграждане и оборудване на нови социални и 

интегрирани здравно-социални услуги за резидентна грижа и специализирани социални услуги 

за лица с увреждания“.- докладна записка от доц. д-р Виктория Ковчазова - Зам.-кмет 

„Образование и култура“ /За Кмет, съгл. Заповед №РД-25-2433/12.09.2024г./ /т. 28 от дневния 

ред на предстоящата сесия/. 

Г-н Владимир Йолов представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 

мнения и становища. 

Г-н Владимир Йолов - председател на ПК ЕПМСВНПО – „Колеги, аз се постарах да 

извърша оглед на самия терен. Контактувах и с кмета на Царев брод, той е издал положително 

становище относно изграждането на тази сграда за тази услуга. Има около самата сграда 

необходимите инфраструктурни компоненти – път, ВиК. От живущите там няма особени 

мнения.“ 

Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „Има болница в близост, която би била в  полза на тези хора.“ 

Г-н Владимир Йолов - председател на ПК ЕПМСВНПО – „В тази връзка няма как да не 

бъде положително моето решение, но имам няколко въпроса, които трябва да ги уточним до 

сесията. Колеги, този терен, тъй като там се води жилищна зона дали е подходящ и трябва ли да 

му се сменя самото предназначение в „жилищни и обслужващи дейности“? За този тип дейност 

дали това е необходимо?“ 

 Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „Според условията на програмата трябва да има и работен проект до датата на 

кандидатстване.“ 

 Г-н Владимир Йолов - председател на ПК ЕПМСВНПО – „До 30 октомври трябва да е 

извървян пътят – да има оценка за съответствие, да има технически проект, разрешение за 

строеж, което само по себе си след издаването трябва да бъде влязло в сила и валидно.“ 

Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „И одобрение на една специална агенция, която се занимава с хора с такива 

заболявания, че терена е подходящ и проекта е съобразно техните нужди.“ 

Д-р Светослава Хайнова – заместник –кмет по „Социална политика и 

здравеопазване“ – „В началото на 2023 г. е направен анализ на социалните услуги на 

територията на общините. Това е било във връзка с влизането на „Националната карта“, която 

вече е утвърдена и приета и ще бъде факт от 01 януари 2025 г. Общините освен доставчици , те 

ще изработват и социалните оценки и анализите. Предвидено е всички центрове ще бъдат 
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закрити на сесия и на същата сесия разкрити като комплекси, а домовете да бъдат резидентни 

услуги. След направеният анализ от Община Шумен и подаването му е установено, че Община 

Шумен има необходимост от разкриването на нова резидентна грижа. Ние сме одобрени по 

картата, след което ние съобразихме изискванията и сметнахме, че било добре да бъде 

изградена тази резидентна услуга в Царев брод. Имаме становище, с колегите бяхме на оглед – 

има вода, има ток на терена, подходящ е. Попълнили сме документите, получихме положително 

становище от Агенцията за качеството на социалните услуги и препоръка за строеж. Визата ни 

за строеж е готова. Теренът е подходящ, пак казвам отговаря на всички необходими изисквания. 

Предстои да възложим на външен експерт да ни изготви следващите документи, които са 

необходими по проекта. В това време сме започнали да пишем самият проект, социалният 

проект, насочващият. Надяваме се и мислим, че ще успеем в срок до 31 октомври да го подадем 

вцялост. До този етап, до който ние сме достигнали, спазваме сроковете и мислим, че ще 

успеем.“ 

Г-н Владимир Йолов - председател на ПК ЕПМСВНПО – „В този случай комисията 

може да бъде полезна с това да извърши обща среща на всички институции, които биха могли 

да допринесат за по-бързо предвиждане на документацията. Ако Вие прецените ще свикаме 

такава работна среща.“ 

Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата 

докладна записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната 

записка. 

Гласуване по т. 28: 

С 6 гласа „за“, без „против“ и без  „въздържали се“, комисията подкрепя 

решението от докладната записка. 
 

3. Кандидатстване на Община Шумен по трета покана за предоставяне на проектни 

предложения към Европейска инициатива за градско развитие - иновативни дейности. -

докладна записка от проф. Христо Христов – кмет на община Шумен /т. 29 от дневния ред на 

предстоящата сесия/. 

Председателят на комисията даде думата за разяснения, мнения и становища. 

Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „Става въпрос за третата покана за представяне на проектни предложения от EUI-

IA – европейска инициатива за градско развитие – иновативни дейности. Проектите трябва да 

бъдат много иновативни и рискови, такива които не се финансират от други програми. При 

първото отваряне на поканата са кандидатствали 99 общини от целият ЕС. Одобрени са 14, сред 

тях има една българска – Бургас. При второто отваряне на поканата са кандидатствали 112 

общини пак от цяла Европа. Условие е градът да бъде над 50 000 жители и от тези 112 общини 

са одобрени 22, сред които две български – Хасково и Бистрица. Четири български са 

кандидатствали – двете са одобрени, двете не са при втората покана. Нашата идея е да 

кандидатстваме за алтернативните водоизточници, които се намират в Мътница, тъй като 

знаем, че проблемът с водата е голям и ще се задълбочава поради климатичните проблеми. 

Четох една статистика на МОСВ и там беше изложено, че язовир „Тича“ е третият по 

застрашеност в страната с 42 % пълен обем. Първият е „Ясна поляна“ по застрашеност. Вторият 

е „Камчия“, този който снабдява Варна и Бургас и третият беше изложен „Тича“. Затова 

усилията ни са концентрирани в тази посока да работим за алтернативните водоизточници. Тук 

акцентите в тази програма са – енергийна ефективност и цифровизация. Нашето желание е да 

наблегнем върху подстанцията, която съществува в Мътница и помпите, които да бъдат 

направени като захранване от фотоволтаични системи и да има и батерия за съхраняване на 

тази енергия, която ще се получава от слънцето. Това е начинът водата да бъде много по-евтина 

почти енергията ще бъде на нулева стойност, тъй като ще бъде слънчева енергия. Средствата, 

които се предоставят от ЕК са до 5 000 000 евро. Иска се съфинансиране 20 %, но хубавото е, че 

съфинансирането от Общината се дава накрая. ЕК дава авансово 50%  от сумата, след това дава 

още 30 % и накрая са тези 20% . Продължителността на проекта е 42 месеца общо. До 14 

октомври е срока за кандидатстване, като се кандидатства само с резюме с концепция на 
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английски език. Може и на български, но те са написали в условията, че не отговарят за 

верността на превода. Въпреки, че шансовете са малко над 10%, както казах при първата и 

втората програма, все пак трябва да опитаме, защото става въпрос за 5 000 000 евро.“ 

 Г-н Богомил Петров  - член на ПК ЕПМСВНПО – „Г-жо Русева, идеята е много добра 

наистина, който не кандидатства той не печели. Тъй като заговорихме за възобновяеми 

токоизточници, по-скоро фотоволтаици има ли предвидено пространство, където те да се 

поставят и колко е голямо? Тук все пак става въпрос за големи мощности.“ 

 Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „Там има стара помпена станция и стара подстанция, които са общинска 

собственост. Това го проучихме, преди са били в активите на ВиК и ВиК има разрешение за 

водоползване, но преди 5 години са предоставени в собственост на Община Шумен така, че 

тези площи ще бъдат използвани. В момента се готвят техническите неща. Тази програма е 

отворена на 6 май. Аз разбрах за нея в началото на месец август и от тогава започнахме работа. 

Срокът е много малък, защото е необходима голяма екосистема. Искат участие на бизнеса, 

неправителствени организации, висши учебни заведения, стажантски програми,  

изследователски институции,  социални партньори. Голямо обществено съгласие един вид. 

Искат трансфер в три други общини от ЕС. Възможност тази идея да бъде мултиплицирана на 

три други места.“ 

Г-н Владимир Йолов - председател на ПК ЕПМСВНПО – „Действително тези проекти, 

които се работят по този начин са много интересни за общините. Има проекти, които се правят 

с над 30 институции – общини, университети, но трябва да има нещо общо, което да ги 

обединява. Действително времето е много кратко. Можем да бъдем полезни с набирането на 

контакти за такива партньори. Намирането на партньори е дълъг път, ние тръгваме да го 

вървим. За нас трябва да знаят доста университети, държави и общини за Шумен. Какво ние 

имаме като дадености, да влизат те в колаборации и да знаят, когато те си търсят партньори. Ще 

е необходимо в последствие ние да си изготвим едно представяне на Община Шумен, но не 

представяне – туристическо, а чисто икономическо. Да можем ние да го сложим на нашата 

визитка и те да ни търсят.“ 

 Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и туризъм”, 

представи българските проекти спечелили при първите две покани. 

Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „Дори ида не спечелим ЕК пиши подробни мотиви защо не сме успели. След това 

ще има и четвърта покана. Мен ме притеснява много краткия срок. Запознаха ме и с друга 

програма, която е с доста по-малко средства и ако решим да кандидатстваме вероятно ще внеса 

още едно предложение в Общински съвет.“   

Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата 

докладна записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната 

записка. 

Гласуване по т. 29: 

Със 7 гласа „за“, без „против“ и без „въздържали се“, комисията 

подкрепя решението от докладната записка. 
 

 

4. Даване на съгласие за източниците и индикативния размер на финансовите ресурси, 

необходими за покриване на разходите на Община Шумен за изпълнение на проект по 

процедура № BG16FFPR002-2.003 „Мерки за изграждане, разширяване и/или надграждане на 

общински/регионални системи за разделно събиране и рециклиране на биоразградими 

отпадъци“ по приоритет 2 „Отпадъци“ на ПОС 2021-2027“- докладна записка от проф. Христо 

Христов – кмет на община Шумен - /допълнителна точка към дневния ред на предстоящата 

сесия /. 

Г-н Владимир Йолов представи текста от докладната записка и даде думата за разяснения, 

мнения и становища. 
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Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „Искам да се извиня, че е като извънредна тази докладна просто нямахме 

стойността до заседанието на КС и затова я внесохме малко по-късно. Всъщност необходимо е 

по новия правилник да обоснова спешност. Спешността е поради изтичащият срок на 7 

октомври за кандидатстване по тази програма. Вече сме пуснали 6 процедури по ЗОП, ко4то са 

необходими за кандидатстването по нея. Има вече едно решение на ОбС за кандидатстване 

съгласие, но там не е посочена сума. Затова внасяме сега за съфинансиране от 2 000 000 лв. 

Сумата, която ще ни бъде предоставена по проекта е 10 000 000 лв. Нашето съфинансиране ще  

бъде в продължение на 3 бюджетни години – 2024 г., 2025 г., 2026 г., като е възможно ако не ни 

стигнат парите да вземем безлихвен заем  или да използваме отчисленията от РИОСВ. 

Изграждането на такава инсталация ще ни спести 40 % от  боклука, който в момента се вози на 

Езерово, тоест ще има икономия от пренос на този смесен битов отпадък, от товарно-

претоварни дейности. Крайният продукт ще бъде компост, който евентуално би могъл да се 

продава.“ 

Г-жа Евгения Леополдова – член на ПК ЕПМСВНПО – „Къде ще бъде?“ 

Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „Ще бъде отреден един парцел 18 дка, където е стрелбището над Дивдядово.“ 

Г-н Ивайло Обретенов– член на ПК ЕПМСВНПО – „Това е хубаво, че 440 % от боклука 

ще го уредим, а останалите 60 %? Това е голям проблем, защото доколкото знам договорът с 

Езерово ще свърши.“ 

Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „Ще се сключи нов. Нали ще се прави визия. Тази визия трябва да обхване и този 

въпрос.“ 

Г-н Владимир Йолов - председател на ПК ЕПМСВНПО – „Колеги, всъщност тази 

програма по разбираемо казано е, че жителят трябва да съумее да си изхвърля отпадъците 

разделно още от самото начало.“  

Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „По тази програма ще вземем контейнери, които са кафявите контейнери. Можем 

да вземем също и техника сметосъбираща специално за тези контейнери, както и машина за 

шредиране е заложена.“ 

Г-н Владимир Йолов - председател на ПК ЕПМСВНПО – „Всъщност ние с Протокол № 

6 от 24.06.2024 г. сме гласували за тази докладна, където ние: „Със 7 гласа „за“, без „против“ и 

без „въздържали се“, комисията подкрепя решението от докладната записка, като прави 

предложения за допълнителни точки в проекта за решение, както следва: 

1. Да се представи идейния проект след като бъде готов заедно със съпътстващите 

проучвания на комисия; 

2. Готовност на модела/системата в общината за сметоизвозване и готовността за 

внедряване на допълнителен тип извозване на отпадъци;  

3.Да се представи бюджетната рамка на този проект.“ 

Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „В момента има обществена поръчка за пред инвестиционното проучване, когато 

бъде готово ще ви го представим.“ 

Г-н Владимир Йолов - председател на ПК ЕПМСВНПО – „Тоест ние не сме против 

проекта, подкрепяме такива идеи въпросът е, че проектната документация ние като комисия 

трябва да я погледнем с разработките, за да можем да свършим докрай работата. Разчитаме на 

Вас да се сформира комисията, да ни дадете знак да се съберем. Комисията маже да бъде от 

полза в тази ситуация.“ 

Г-жа Даниела Русева -- заместник-кмет по „Европейски политики, екология и 

туризъм” – „Когато сме готови ще уведомя комисията.“ 

Няма други желаещи от членовете на комисията да вземат думата по разглежданата 

докладна записка. Комисията пристъпи към гласуване на проекта за решение от докладната 

записка. 

Гласуване по допълнителната точка към дневния ред на предстоящата 

сесия: 
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Със 7 гласа „за“, без „против“ и без  „въздържали се“, комисията 

подкрепя решението от докладната записка, като прави предложения за 

допълнителни точки в проекта за решение направени и приети на предходно 

заседание на същата на 24.06.2024 г., както следва: 

1. Да се представи идейния проект след като бъде готов заедно със 

съпътстващите проучвания на комисия; 

2. Готовност на модела/системата в общината за сметоизвозване и 

готовността за внедряване на допълнителен тип извозване на отпадъци;  

3. Да се представи бюджетната рамка на този проект. 
 

 

  Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито в 14.35 ч. 

     

ПРЕДСЕДАТЕЛ на ПК:/п/ 

                /Владимир Йолов/ 

 

 

Протоколист:/п/ 

                /София Язаджи/ 


